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Ksiega Prawa – cz. 2

Jestesmy w drugiej czesci 
Ksiegi Prawa. Pamietacie, o 



czym zaczelismy mowic 
ostatnio – I mam nadzieje, ze 
bylem w stanie to wyjasnic – to
jest to, ze wiele ludzi 
przychodzi I wyciaga bledne 
wnioski bazujac na 
falszywym przeslaniu, ze my 
wyrwalismy Ksiege Prawa I 
nie ma ona zupelnie 
zastosowania w zyciu. 

Ale, tak sobie myslalem, czy 
nie jest to ten sam zarzut, 
ktory stawiano przeciwko 
apostolom I uczniom? 
Pamietacie, Szczepan w 
Dziejach Apostolskich 
rozdzial 6-ty – oni 



przyprowadzili falszywych 
swiadkow, ktorzy mowili: ten 
czlowiek nauczal, ze musicie 
wyrzucic lewickie zarzadzenia, 
zniszczyc to miejsce I ze jest 
zmiania w prawie, zwyczajow I 
nauczan Mojzesza – 
Hebrajczykow 7:11 i 
Hebrajczykow 7:12. 

I tak mysle, ze nalozony zostal 
na nas ten sam zarzut, ktory 
byl na apostolach. I to jest 
bardzo dobra wskazowka, ze 
jestesmy na tej waskiej drodze,
ktora wiedzie do zycia. 

Ale wiele z tych zarzutow 
bazuje na podstawie 



falszywych swiadkow - na 
czyms, czego my wlasciwie nie 
mowilismy I co jest 
ustanowieniem falszywej 
przeslanki I wyciaganiem 
falszywych wnioskow. I 
ostatnio zaczelismy od tego – 
co oznacza slowo “zniesione”. I
poszlismy do pochodzenia 
slowa “zniesione” w Ksiedze 
Ezdrasza, rozdzialy 4 i 5 – I 
mysle, ze to bylo 
najwazniejsze, aby 
ustabilizowac biblijna prawde
poprzez Biblie, a nie przez 
utarte myslenie 21-go wieku. 



Bo my chcemy wiedziec, co 
slowa biblijne znacza 
biblijnie, a nie co srodowisko 
nam mowi, ze one znacza. 
Prawda? Zatem to jest 
niezmiernie wazne, bo inaczej 
wpadniemy w mnostwo 
bledow. 

Ostatnim razem spedzilismy 
sporo czasu ustanawiajac 
biblijnie, wedlug Pisma, czego 
my nauczamy odnosnie Ksiegi
Prawa, odnosnie tego, co 
znaczy “zniesione”, co znaczy 
“skonczone” I co znaczy 
“zlikwidowane” – I, czego one 
nie znacza. I pamietacie, 



skonczylem ostatnio patrzac 
na te hebrajskie slowo “haba”,
co znaczy “zazebianie” lub 
“laczenie”. 

Poniewaz, jesli mamy Ksiege 
Przymierza, a potem mamy 
pozniej narzuconą Ksiege 
Prawa – to one sa osobne I 
odrebne. 

I to jest wielkie 
nieporozumienie, kiedy ludzie 
mowia, ze to jest to samo. 

Po pierwsze I najwazniejsze – 
to sa dwa totalnie rozne, 
osobne I odrebne hebrajskie 
slowa. Nie tylko w 
mazoreckim tekscie, ale tez w



Septuagincie I w Nowym 
Testamencie. 

Mamy trzech swiadkow w 
tekscie, ze slowa “Ksiega 
Prawa” I slowa “Ksiega 
Przymierza” sa absolutnie 
odrebne. 

Zatem, jesli to byloby to samo, 
dlaczego mamy rozne nazwy? 

Mamy swiadka w Ksiedze 
Powtorzonego Prawa 31, skad
wiemy, ze Ksiega Prawa byla 
umieszczona na zewnatrz 
Arki Przymierza, poniewaz 
wewnatrz byla Ksiega 
Przymierza, laska Arona, 
ktora zakwitla i dzbanek z 



manna. Zatem nazwa “Arka 
Przymierza” byla z tego 
powodu, bo miala tablice 
kamienne I oczywiscie 
zawierala Przymierze. 

Zatem wewnatrz rozni sie od 
zewnatrz I to jest powod tej 
separacji. I my mamy nauczania
o roznicach w tych 
oddzielnych, roznych prawach. 
Obydwa sa prawami – jedno 
bylo narzucone, a drugie bylo 
przyjete za zgodą. To sa 
bardzo wazne rzeczy. 

Ale dzisiaj chce skoczyc z 
powrotem do punktu numer 6 
odnosnie “haba”, czyli 



zazebianie lub laczenie. To 
hebrajskie slowo pochodzi ze 
stronga numer 2266 I znaczy 
(jak wspomnialem ostatnio) 
polaczyc razem, polaczyc w 
pary, miec wspolnote. 

My patrzymy, aby wypracowac 
nasza wiare. Jesli Ksiega 
Przymierza ustanawia naszą 
podstawe, to jak traktujemy 
reszte Pisma, wliczajac Ksiege 
Prawa, bo wiemy, ze cale 
Pismo jest pozyteczne do 
nauki i do poprawy. Ale to nie 
znaczy, ze zamierzamy 
przyniesc administracje 
lewickiego utartego myslenia 



czy kaplanskiej administracji 
do administracji Nowego 
Testamentu pod Yahushe. 

Musimy wiec wyklarowac I 
zidentyfikowac roznice w 
administracji, o czym 
mowilismy sporo ostatnio - I to
jest wielkie –
ADMINISTRACJA  –   
podkreslone I duzymi literami. 

Zatem, wiemy, ze mamy 
wspolnote z Elohim – Jego 
natchnione Slowo, pozyteczne
do nauki, do poprawy, do 
wykrywania bledow, do 
wychowania w 
sprawiedliwosci – zadaka - I 



to wszystko znajdujemy w 
Pismie: w Nowym 
Testamencie, w Starym 
Testamencie, w Ksiedze 
Prawa, w Ksiedze 
Przymierza, listach, Psalmach
- wszystko jest pouczajace 
dla nas. 

Ale - nie mamy wspolnoty z 
innym kaplanstwem, pod inna
administracja i z innymi 
ofiarami. 

To jest kluczowy punkt, ktory 
musimy zrozumiec, bo to 
nazywa sie judaizowaniem, 
ktore bylo wokol przez 2000 
lat. Nic nowego pod sloncem. 



Nastepne niezrozumienie I 
falszywe nauczanie jest takie,
ze mozesz zachowywac cale 
prawo, zaprzeczajac zmiane 
w prawie, o ktorym Nowy 
Testament mowi, ze miala 
miejsce – Hebrajczykow 7:11 
oraz 12 – 

I mowisz: nie, my bedziemy 
zachowywac cale prawo, ale 
mozesz przyniesc Yahushe ze 
soba. Judaizm mowi: nie, to 
nieprawda, I slusznie. 
Chrzescijanstwo mowi: nie, to 
nieprawda, to sie nazywa 
judaizowanie. I Biblia mowi: 
nie, to nie jest tak. 



Zatem, mozesz powiedziec, ze:

albo nie ma zmiany w prawie –
I wtedy masz falszywa religie 
judaizmu, 

albo rozpoznasz biblijne 
nauczanie z Ksiegi Rodzaju 
49:10: “do czasu przyjscia 
Szylo/Potomka” – ze bedzie 
zmiana prawa, kiedy Potomek
przyjdzie - bo ten zwrot “do 
czasu przyjscia Potomka” 
mowi wyraznie, prawda? 
Wedlug Hebrajczykow 7:11 i 
7:12. 

Zatem, albo rozpoznajesz 
zmiane w prawie - wedlug 
Pisma, albo zaprzeczasz I 



jestes wlasciwie w religii 
judaizmu. 

Ale nie mozesz rozkraczyc sie
nad oboma: hej, przyniesmy 
Yahushe do niezmienionego 
prawa. Bo chrzescijanstwo 
wlasciwie to nazwalo 2000 lat 
temu jako judaizowanie. 

Bo rzeczywistoscią jest, ze 
judaizm nigdy nie pozwoli na 
Yahushe w tej religii I ty 
utracisz Go po drodze. 

I tam jest niebezpieczenstwo, 
ktorego bylem swiadkiem 
przez ponad 10 lat w 
mesjanistycznych 
ugrupowaniach. I dlatego 



nauczamy to poslannictwo. 
Poslannictwo, ktorego 
uczniowie nauczali, stad my 
jestesmy traktowani takimi 
samymi falszywymi 
zarzutami: wy wyrzucacie I 
odrzucacie cale prawo! Alez 
nie – my wlasciwie 
rozdzielamy slowo prawdy, 
rozpoznajac zmiane w prawie
I wlasciwą administracje pod 
Yahusha, naszym 
Najwyzszym Kaplanem. I z 
tym przychodzi 
odpowiedzialnosc “haba”, 
czyli zazebiania, I “z bojaźnią 



i drżeniem wykonujemy swoje
zbawienie”. 

Zatem punkt 

Numer 6: 

Ludzie przynosza czesto ten 
punkt zasady “haba” – temat 
rozwodu. Czy mozesz rozwiesc
sie z zona? Ale, co Yahusha 
mowi? 

Marka 10:5: od poczatku – 
Yahusha tutaj odnosi sie do 
czego? Ksiegi Prawa czy Ksiegi 
Przymierza? On przytacza 
teraz Ksiege Przymierza – od 
poczatku tak nie bylo. 



Zatem, czy przed grzechem 
zlotego cielca rozwod byl 
dozwolony? Nie. Jaki byl 
pierwszy rozwod, ktory 
widzimy na poziomie 
narodowym? Izrael zlamal 
przymierze malzenskie. Zatem
te wszystkie rzeczy 
utozsamiane z rozwodem to 
co? Zatwardzialosc serca, 
ktora prowadzi do ducha 
balwochwalstwa. I, nie zawsze
bylo tak – Yahusha przytacza 
Ksiege Przymierza mowiac: od
poczatku tak nie bylo, bo 
rozwod byl uznany dopiero po
grzechu zlotego cielca, w 



Ksiedze Prawa – Ksiega 
Powtorzonego Prawa 24. 

Ale od poczatku tego nigdy 
nie bylo w Ksiedze 
Przymierza, bo YHWH byl i 
jest zawsze za wiernoscia 
Przymierza. 

Ale - z powodu 
zatwardzialosci serc 
waszych… – I wtedy Yahusha 
wskazuje nam kierunek z 
powrotem do perfekcji Ksiegi 
Przymierza, prawda? – dlatego
– On mowi – co Elohim 
polaczyl, niech czlowiek nie 
rozdziela. 



A wiec krotka odpowiedz: czy 
rozwod jest dozwolony? Dla 
nas, pod administracja 
Yahushy? Krotka odpowiedz: 
nie. 

Teraz, dluga odpowiedz: jesli 
wybierasz, by zyc poza 
Przymierzem z YHWH, jesli 
wybierasz, by zyc pod Ksiega 
Prawa, z Jego 
blogoslawienstwami I 
mnostwem przeklenstw, 
wybierajac zycie poza 
Przymierzem, ze swoim 
partnerem, wybierajac zycie 
poza Przymierzem z YHWH, 
oddajac sie swojemu 



zatwardzialemu sercu, wtedy 
tak. 

W zatwardzialosci swego 
serca, mozesz nawet myslec, 
ze rozwod z twoim mezem 
czy zona jest 
blogoslawienstwem, ale kiedy
porozmawiasz ze swoimi 
dziecmi, to odkryjesz, ze to 
bylo przeklenstwo. 

Zatem, znowu, mamy 
milosierdzie, ale naprawde – 
gdzie Yahusha kieruje nas z 
powrotem? Nie. Chyba, ze 
masz twarde serce I zyjesz w 
zlamanym Przymierzu, nie 
tylko z twoim 



wspolmalzonkiem ale tez ze 
Stworca. Poniewaz 
odnowienie przez Yahushe 
znaczy: nie – nie masz takiej 
opcji, bo twoje serce powinno 
byc obrzezane I w 
Przymierzu. Bo to zawsze tak 
mialo byc. Prawda. Jesli my 
naprawde jestesmy w sluzbie 
odnowienia. 

Numet 7 

“haba” – zazebiania Ksiegi 
Przymierza: Czy mamy 
zachowywac szabat? 



Tak, oczywiscie. Szabat 
znajdujemy w Ksiedze 
Rodzaju 2 werset 3 – 
fundamentalne przykazanie 
administracji Ksiegi 
Przymierza. 

I szabat jest rozszerzony 
bardziej w 10-iu 
przykazaniach w Ksiedze 
Wyjscia 20 werset 8, a potem 
rozszerzony jeszcze bardziej 
poprzez Ksiege Prawa, czyz 
nie? I teraz, jak mamy zyc? 
Oczywiscie zachowujac szabat, 
bo to jest fundamentalna 
rzeczywistosc Ksiegi 



Przymierza. Nastepne pytanie, 
ktore ludzie zadaja:

Numer 8: 

Co robimy ze swietami, czy 
zachowujemy swieta w 
Melchizedeku? 

Swieta YHWH znajdujemy w 
Ksiedze Przymierza – Ksiega 
Wyjscia 23 - faktycznie 
podkreslone 3 roczne 
wyniesione swieta, 
pielgrzymkowe swieta, ktore 
sa potem rozszerzone z 
wieloma szczegolami w 
Ksiedze Prawa. Zatem tak, 
mamy zachowywac biblijne 
swieta, z pewnoscia I na 



pewno, szczegolnie te 3 
wyniesione swieta I potem 
mamy rozszerzenie z dalszymi 
instrukcjami w Kaplanskiej 23 
o dalszych biblijnych swietach. 
Ale musimy pamietac, 
szczegolnie kiedy 
przychodzimy do Yom Kippur,
o administracji.  Pamietajmy 
o administracji, bo swieto, 
ktore jest najbardziej 
nasycone lewicką 
administracja - to jest 
wlasnie Yom Kippur. 

To jest swieto pamiatkowe, 
ale musisz polaczyc te 
pamiatke z dzielem 



odkupienia, kiedy Yahusha, 
pamietacie, spotkany przez 
Miriam w ogrodzie powiedzial: 
nie dotykaj mnie. Ale, pare dni 
pozniej mowi: hej, 
niedowiarku, chodz I wloz 
palec w moj bok, prawda? Co 
sie stalo? On poszedl I 
dokonal calego obrzedu Yom 
Kippur w Niebie, przed Ojcem 
I On umiescil Swoja Krew na 
tronie – I wtedy – kiedy? – 
wtedy zszedl na dol I Tomasz 
mogl wlozyc palec w Jego bok.
Zatem to bylo totalnie 
zakonczone I wypelnione 
przez Yahushe, pod ta 



administracja 
Melchizedeka. !!!

Musisz byc wiec bardzo 
ostrozny przy obchodzeniu 
Yom Kippur, aby nie 
nasladowac judaizmu I 
wywijac kurczakami lub 
wpadac w te szalone rzeczy 
spod lewickiej administracji. 

Pamietaj o Yahushy, 
wychodzacym z grobu, 
postrzeganym jako ogrodnik: 
nie dotykaj mnie, bo jeszcze 
nie wstapilem do Ojca I nie 
dokonalem dziela Yom Kippur
na oltarzu w Niebie. Potem, 
po dokonaniu tego: Tomaszu, 



teraz mozesz mnie dotknac. 
Bardzo wazne, bysmy 
zrozumieli te administracje. 

I nastepny punkt, na ktory 
czeka wielu, bo mialem emaile 
na ten temat – czy bedziesz 
poruszal koszerne I temat 
jedzenia?

Numer 9 

“haba” – zazebiania to dieta –
znajdujemy w Ksiedze 
Przymierza – Ksiega Rodzaju 
rozdzialy 1, 6 i 9, i 
rozszerzenie z wieloma 
szczegolami w Ksiedze Prawa 
mamy w Kaplanskiej 11. 



(Bede zerkal na Lize dzisiaj, bo 
jak ona nadaza to jest ok, Liza 
jest nauczycielka I ostatnio 
mowila: ja naprawde 
podazalam za tym, co mowiles,
kazdy punkt, a ja bylem jak: 
naprawde? Zatem patrze na 
nia). 

Ksiega Rodzaju 1:29 – pojdzmy
tam. YHWH powiedzial 
Adamowi I Ewie na samym 
poczatku: “Oto dałem wam 
wszelkie rośliny wydające z 
siebie nasienie…” 

I teraz zastanawiam sie, co 
zrobimy z grzybami, 
wodorostami w moim sushi – 



lososiowym sushi, ja 
zastanawiam sie nad tym, ale 
to ja – czy moge to jesc? To nie
ma nasion, prawda? Mysle o 
grzybach (kocham grzyby) i 
lubie dobre koszerne sushi. 
“Oto dałem wam wszelkie 
rośliny wydające z siebie 
nasienie, które są na 
powierzchni całej ziemi, i 
wszelkie drzewo mające owoc
drzewa, wydające z siebie 
nasienie – będą one dla was 
pokarmem.” I pozniej w czesci 
Tory Ksiegi Przymierza YHWH 
precyzuje, ze zielone rosliny 



sa dane jako pokarm – Ksiega 
Rodzaju 9:3. 

YHWH faktycznie ograniczyl 
jadalne rosliny do tych 
zielonych I tych, co 
rozprzestrzeniaja nasiona, 
dlatego zastanawiam sie nad 
shitaki I wodorostami w moim 
sushi. Ale, to inna sprawa. 
YHWH takze powiedzial 
Noemu, ze czyste zwierzeta 
mialy isc do Arki w parach po 
7 - to jest w Ksiedze 
Przymierza, ale nieczyste 
mialy isc w parach tylko po 2-
oje. 



I jesli otworzysz Biblie dla 
dzieci I tam sa dwie owce I 
dwie swinie to widzimy 
problem z wydawca. Ile razy 
widzielismy to dorastajac w 
naszych niedzielnych 
szkolkach, ze zwierzeta szly do 
Arki po dwoje. Nie, tam bylo 7 
par owiec I jedna para swin. 

I widzicie, jak nas usidlali, 
bysmy zyli jak poganskie 
narody od samego 
dziecinstwa. 

YHWH powiedzial Noemu, ze 
czyste zwierzeta mialy isc w 
parach po 7, a nieczyste byly 
ograniczone tylko do jednej 



pary - Ksiega Rodzaju 7:2. 
Zatem Noe musial wiedziec I 
znac roznice pomiedzy 
czystymi I nieczystymi 
zwierzetami – “tahowr” i 
“tame” po hebrajsku.

Ksiega Rodzaju 9:3: 
“Wszystko, co się porusza i żyje, 
będzie dla was pokarmem, 
podobnie jak rośliny zielone, 
daję wam to wszystko.” 

Nauczyciel z mojej szkolki 
niedzielnej powiedzialby: 
widzisz, mozemy jest wszystko.
Ale nie, bo w ten sposob 
wkladamy wlasne mysli do 



tekstu, bo Biblia wlasciwie 
tego nie stwierdza. I problem, 
ktory musialem rozwazyc, 
kiedy ludzie kontaktuja nas 
online, to widze, ze oni skacza 
szybko do przodu, bez 
zwolnienia - I ja sie 
zastanawiam, czy to jest efekt 
dzisiejszego systemu 
edukacyjnego, w ktorym nie 
jestesmy uczeni wogole, aby 
patrzec uwaznie, co jest 
napisane I czytac ze 
zrozumieniem. Zatem 
zastanawiam sie, czy to brak 
zrozumienia w czytaniu, ktore 
ludzie nabyli w systemie 



szkolnym przynosi teraz te zle 
efekty. Bo to jest podstawowe 
zrozumienie dla mnie, ale – nie 
oceniam nikogo, tylko widze to
I widze czesto te pohopne I 
szybkie skoki – ale Biblia nie 
mowi tak na pewno I 
sprobujmy zrozumiec, co 
mowi, a czego nie mowi. 
Przeczytajmy to razem znowu, 
bo to nie mowi, ze mozesz 
pojsc I jesc wszystko. To mowi, 
ze “wszystko, co się porusza i 
żyje, będzie dla was pokarmem, 
podobnie jak rośliny zielone” – 
jak rosliny zielone, ktore wam 
dalem – I tu jest haczyk, 



prawda? Czytanie ze 
zrozumieniem – “daje wam to 
wszystko”. 

Zatem wszystko teraz jest 
okreslone przez zmiane z 
diety tylko roslinnej do nowej 
diety, zawierajacej rosliny I 
zwierzeta. 

To jest to wszystko, ale to nie 
znaczy, ze mozesz jesc kazde 
zwierze, tak samo, jak nie 
mozesz jesc kazdej rosliny. 
Noe nie mowil do swojej zony: 
zrob mi jakas salatke z tych 
trujacych listkow, nie, on nie 
jadl kazdej rosliny, tylko 
rosliny, ktore sa jedzeniem dla 



ciebie. Po grecku to jest slowo 
“broma” – to co ma byc 
jedzone. 

Tak samo, jak nie kazde 
zwierze jest jedzeniem dla 
ciebie, ale tylko to, ktore moze
byc jedzone jest nazwane 
jedzeniem. Czy to ma sens? Ok,
bo tu chodzi o czytanie ze 
zrozumieniem, i mysle, ze my 
bylismy w tych poganskich 
kulturach I szkolach (ja mialem 
to szczescie, choc wtedy tak 
nie myslalem, ale doceniam 
teraz, ze mialem prywatna 
edukacje), i mysle, ze to 
panstwowy system szkolny 



zawodzi – to jest problem I to 
sie dzieje ciagle I ciagle. Ja 
czytam to I widze od razu, co 
tu jest. Zatem musimy 
zrozumiec, ze wszystko nie 
znaczy, ze mozesz jest kazde 
zwierze, tak jak nie mozesz 
jesc kazdej rosliny, bo 
patrzymy na to zdanie I ono 
bierze pod uwage te 
wczesniejszą roslinną diete. 
“Oto dałem wam wszelkie 
rośliny…na pokarm” - Ksiega 
Rodzaju 1:29. Kazda roslina 
nie znaczy kazda istniejaca 
roslina, ale kazda roslina 
zielona, wlasciwa dla ciebie 



do jedzenia, bo nie chcemy 
jesc trujacych jagod czy 
trujacej salatki. To byloby 
szalone. 

Ksiega Rodzaju 6:21: “A ty 
weźmiesz ze sobą wszelki 
pokarm, który się nadaje do 
jedzenia (tu jest klucz), i 
zabierzesz do siebie, i będzie 
tobie i im na pokarm.” 

A wiec Noe ma nakazane w 
Ksiedze Przymierza – to jest 
Ksiega Przymierza – aby wziac
wszelki jadalny pokarm do arki.
Zatem, nie kazda zielona 
roslina byla jadalna, tak? 
Mozesz wydedukowac to z 



tekstu. Tylko kazda zielona 
roslina dana jako pokarm 
byla jadalna. Zostaw trujace 
liscie, zostaw trujace jagody, 
nie bierz ich do Arki, bo bedzie 
balagan. 

Nawet ci w grupach 
mesjanskich, co chca 
zachowywac cala Tore, bo 
uwazaja, ze nie ma zmiany w 
prawie, mimo Hebrajczykow 
7:11 i 7:12, oni czesto sami nie 
wiedza, co zrobic z 
przykazaniami, ktore pojawiaja
sie w Ksiedze Prawa. To jest 
problem - I tu jest przyklad, 



ktory wychodzi wiele, wiele 
razy w ostatnich latach – 

Ksiega Powtorzonego Prawa 
12:22: “Jak się je sarnę lub 
jelenia, tak będziesz je 
spożywać. Zarówno nieczysty, 
jak i czysty może je spożywać.” 

Szalony pomysl, ktory ludzie 
przywodza z tym wersetem – I 
powtorze, ze system szkolny 
zawodzi, tak mysle, I ludzie 
robia ten wielki skok, mowiac: 
to znaczy x, y, z, mozemy jesc 
to, jesli upolujemy, mozemy to,
czy tamto… Ale przeczytajmy 
werset biblijny, I to jest 



Ksiega Prawa: “Jak się je sarnę
lub jelenia, tak będziesz je 
spożywać. Zarówno nieczysty, 
jak i czysty może je spożywać.” 

O czym to mowi? To mowi, ze 
rytualnie czysci I nieczysci 
ludzie z twojego srodowiska, 
kazdy – przyprowadz ich – oni 
wszyscy moga jest twoj 
pokarm. Czysci i nieczysci, to 
mowi o ludziach, jesli czytasz 
kontekst biblijny, ludziach 
czystych I nieczystych, ze 
moga jesc z lupow w twoich 
murach. 

YHWH nigdy nie zaprzecza 
Swojemu Slowu. Jesli myslimy,



ze tak jest, to problem jest w 
nas I w naszym zrozumieniu, a
nie w Jego Slowie. On nigdy 
nie zaprzecza sam sobie, nigdy,
I nigdy nie uzywa zadnego 
zdania zaprzeczajacego. Ani 
razu w calej Biblii, od Ksiegi 
Rodzaju 1:1 do Objawienia, 
ani razu. 

I znowu, musimy zwolnic, aby 
nie wyciagac szybkich 
wnioskow. Bo tak zwane 
Prawo Noego, wczesniej, w 
Ksiedze Rodzaju 9, jest 
rozszerzone w Ksiedze 
Wyjscia 19 do 24, a potem 
rozszerza sie znowu I wchodzi



pod lewicka administracje, 
wliczajac sluzbe ofiar, ktore 
nas nie obowiazuja. 

A wiec krotko – tak, 
powinnismy jesc tylko czyste 
zwierzeta, co znajdujemy w 
Ksiedze Przymierza – tam 
mamy ustabilizowane 
przeslanie, a potem 
rozszerzone z nazwami 
zwierzat w Kaplanskiej 11, z 
wieloma szczegolami. 

Czy to ma sens? Bo to jest duzy
problem, ktory wychodzi na 
wierzch caly czas. 

I znowu, ja sie powtarzam, ale 
zastanawiam sie naprawde – 



Ojcze, o co chodzi? Czy ja robie
bledy w moim stylu nauczania I
w komunikacji? I ja wiem, ze 
mam wiele wad, ale dlaczego 
te pytania przychodza, kiedy 
dla mnie to jest tak jasne. I 
jedyny wniosek, jaki moge 
wyciagnac, to rzeczywiscie 
moze byc problem czytania 
bez zrozumienia. 

I nie mowie tego, aby kogos 
pomniejszac, prosze, uslyszcie 
moje serce, bo ja probuje to 
zrozumiec, abym mogl byc 
lepszym nauczycielem. Ale to 
musi byc problem czytania, bo 
jesli tylko zwolnimy… I moze 



my nie zwalniamy I po prostu 
spieszymy do przodu I 
skaczemy robiac wielkie 
przerwy w zrozumieniu. Lisa, ty
jestes nauczycielem – myslisz, 
ze mam racje, czy nie? 
Mozliwe…ty bys sie nie 
zgodzila ze mna tak po prostu, 
prawda? 

I znowu, idz z powrotem do 
Ksiegi Rodzaju 9, spojrz na te 
tak zwane Prawa Noego, I 
spojrz na te niektore zasady, 
ktore znajdujemy w Ksiedze 
Przymierza I ktore sa pozniej 
rozszerzone z wieloma 
szczegolami w Ksiedze Prawa 



– “haba”- zazebianie – I 
pozniej znajdziesz je nawet w 
Dziejach Apostolskich 15. 

Ksiega Rodzaju 9 - znajdziesz 
tam werset tak zwanego 
Prawa Noego – to jest kod: 

- Numer 1: nie czcimy 
balwanow I innych bogow, 
tak?

- Numer 2: nie beszczesc 
imienia YHWH

- Numer 3: nie morduj
- Numer 4: nie popelniaj 

niemoralnosci seksualnej
- Numer 5: nie kradnij



- Numer 6: nie jedz rzeczy, 
ktore wciaz zyja, jedzenie z
krwia – bardzo zle

- Numer 7: ustanowienie 
sadow sprawiedliwosci

To jest popularne - lub 
powinienem powiedziec – 
niepopularne – I ja mowie 
niepopularne, bo to sie nie 
nazywa Prawem Noego w 
judaizmie. Oni mowia: wy 
poganie, wy musicie 
zachowywac tylko 7 przykazan 
Noego. To jest bujda I to jest, 
skad to pochodzi, ale tekst jest
tekstem I my nie musimy 
podazac z ich konkluzja: o, wy



poganie…, kiedy my wiemy 
kim jestesmy - Galacjan 6:16, 
prawda? Tak wiec, mamy te 
tzw. 7 Praw Noego 

I ostatnie to ustanowienie 
sadow sprawiedliwosci, tak? 
Gdzie sa sady 
sprawiedliwosci 
ustanowione? 

Fundamentalnie – w Ksiedze 
Przymierza – Ksiega Wyjscia 
21 do 24:11. Zatem to jest 
caly Melchizedekowy 
kod/przepis, ktory jest potem 
rozszerzony. 

I tak: nie powinnismy czczic 
balwanow, nie powinnismy 



bezczescic imienia YHWH, nie 
powinnismy mordowac, 
popelniac niemoralnosci 
seksualnej – I jesli chcesz 
poznac te wszystkie brzydkie 
rzeczy, ktorych nie powinienes 
robic, to mamy wiecej 
informacji w Ksiedze Prawa 
w Kaplanskiej 20, tak? Jesli 
chcesz czytac. 

Ale fundamentalne przeslanie
wielu tych rzeczy znajdujemy 
w Ksiedze Rodzaju 9, w 
Dziejach Apostolskich 15 – 
gdzie wlasciwie apostol 
przechodzi przez narracje 



Ksiegi Rodzaju 9, nauczanej w 
Ksiedze Przymierza. 

Wiara w Yahushe to takze 
zachowywanie przykazan i 
prawidlowego uwielbienia, 
jak przychodzenie na swieta 
YHWH, chodzenie do synagogi
w szabat I sluchanie 
Mojzesza. 

Jest zabronione, aby spozywac
z krwia, nie powinnismy jesc 
niewlasciwie zazynanych 
zwierzat, pochodzacych z 
kontaktu z 
balwochwalstwem. Ludzie 
pytaja czesto: co robimy z 
miesem typu “halal”? Ja nie 



jadam “halal”, ja nie bede jadl 
miesa, ktore jest ofiarowane 
dla allaha. I ludzie cytuja 
Pawla i Koryntian…- nie – 
Dzieje Apostolskie 15 mowia 
stanowczo, ze nie jemy miesa 
ofiarowanego balwanom. 

I ludzie pytaja: o, co z tymi 
rabinami, co nie znaja Yahushy?
Ale, oni podazaja za Elohim 
Abrahama, Izaaka, I Jakuba, oni
nie podazaja za bogiem 
ksiezyca Sin. Nie porownujmy 
koszernego rabinicznego 
jedzenia z “halal”. Jedni sluza
bogom demonow, a ci drudzy 



nie przyszli do poznania 
Mesjasza. 

I oni sa czym? - wielu z nich to 
synagoga szatana, ale musimy
pamietac, ze YHWH 
ustanawia koszerne, co jest 
swiete – w Biblii, zatem nie 
mozemy porownywac 
rabinicznego jedzenia do 
jedzenia “halal” – to jest 
kompletnie odmienne. 

Ja nie jem “halal”, ja raczej 
zjem jarzyny – to do tych 
sluchaczy, ktorzy pytali. I to 
jest dosc trudna pozycja, jesli 
na przyklad mieszkasz w 
Pakistanie lub w Indiach – 



bardzo trudno, prawda? I pare 
dni temu zamowilem jakis ryz i 
jarzyny z tajskiej restauracji I 
nie pozwolilbym sobie, aby 
stac tam, czy siedziec czekajac 
na moje zamowienie, bo tam 
bylo za duzo balwanow, I ja nie
moge siedziec wsrod 
balwanow. I ludzie mowia, ze 
mam slabe sumienie, ale to 
jest raczej wrazliwe sumienie,
I ja raczej stane na zewnatrz 
restauracji, ale to ja, jestem 
bardzo wrazliwy na to. 
Dlaczego? Bo dorastalem 
posrod roznego rodzaju 



balwochwalstwa, dlatego 
jestem wrazliwy. 

Jestem produktem tego, jak 
bylem wychowany I teraz po 
prostu czuje wstret do tych 
rzeczy. I mam bardzo 
rygorystyczne sumienie, jesli 
moge tak nazwac.

Popatrzmy teraz na 10-ty 
administracyjny punkt 
“haba”, bo naprawde – 
pytanie, ktore chcemy zadac 
jest: Jak mamy zyc? 

Jak my teraz mamy zyc? 

Musimy sie nauczyc, jak 
prawidlowo podzielic Slowo 



Tory pod administracja 
Melchizedeka. I musimy 
zastosowac zmiane prawa, co
jest ustabilizowane w Torze – 
Ksiega Rodzaju 49:10 – I 
rozwiniete w Hebrajczykach 
7:11 i 7:12. 

Zaprzeczanie zmiany w 
prawie lub zmianie prawa jest
definicją falszywej religii 
judaizmu. 

Nawet chrzescijanstwo 
rozpoznaje zmiane w prawie. 
Oni wzieli to ekstremalnie 
mowiac, ze cale jest 
wyrzucone, ale oni rozpoznaja I



uznaja Nowy Testament, ze 
jest zmiana w prawie. 

Czego my nauczamy to, ze tak, 
jest zmiana w prawie – Ksiega
Rodzaju 49:10, Hebrajczykow 
7:11-12. 

Prawidlowo dzielącym 
punktem tej zmiany prawa 
jest administracja. 
Administracja 
sprawiedliwosci, ktorą jest 
Ksiega Przymierza, czyli 
prawo zawarte w Przymierzu,

w przeciwienstwie do prawa 
narzuconego zawartego w 
rozporzadzeniach. To jest to. 



Ale falszywy zarzut z Dziejow 
Apostolskich 6:11 jest rzucany 
przeciw mnie I naszej sluzbie, 
co wlasciwie dopinguje mnie, 
ze my naprawde jestesmy na 
tej wlasciwej drodze. Jestem 
oskarzany o to samo, co 
apostolowie I Szczepan byli 
oskarzani, zanim zostal 
zabity. Przez falszywych 
swiadkow. 

Zyjemy w tym pokoleniu I 
jestesmy blogoslawieni 
nawigujac do tego punktu. I 
duzo wiecej objawien 
nadejdzie I my przebijamy sie 
przez mur I ludzie naplywaja 



do tej nowiny Melchizedeka z 
calego swiata. 

Judaizowana nowina 
wychodzaca z grup 
mesjanskich traci zwolennikow
a chrzesciajnstwo zaczyna byc 
glodne, mowiac: my widzimy 
ten synkretyzm I poganstwo 
wokol nas I potrzebujemy 
biblijnej sprawiedliwosci. Jak 
sie tam dostac? 

Zatem my musimy robic te 
robote, do ktorej jestesmy 
powolani – rozpoznajac 
Yahushe z Jego 
Melchizedekową nowiną, 
zachowujac przykazania 



YHWH, majac swiadectwo 
Mesjasza – prawidlowo 
rozdzielajac slowo prawdy z 
jego prawidlową 
administracją. Ja jestem 
zachecony, naprawde. 

Zatem kontynuujmy, bo jest 
bardzo goracy temat – I 
widzicie, ze nie jestem tak 
swiezo ogolony, ale ja sie gole 
– I to jest goracy temat. Ja 
bylem nauczycielem w 
mesjanskich grupach przez 10 
lat I mialem dluga brode. 
Mozecie sobie wyobrazic, 
kiedy zjawilem sie pewnego 
dnia pieknie ogolony I 



gladziutki? Mozecie sobie 
wyobrazic te komentarze na 
temat tej gladkiej buzki (nie 
taka gladka juz, ale byla). 
Broda – to goracy temat, 
prawda? Co z broda, bo jest w 
Ksiedze Prawa, zatem musimy 
miec, bo to przykazanie, no 
wiesz. Ok, zwolnijmy tutaj 
znowu. Uderzmy wiec w pare 
goracych tematow z Ksiegi 
Prawa. 

Broda – wlasciwie to nie ma 
zadnego przykazania 
przeciwko pielegnacji 
mezczyzn. Ja wiem, ze wielu by
chcialo, bo to jest swietny 



wizualny znak bycia religijnym, 
prawda? Wielu by sie potknelo 
przez brode, prawda? Nie ma 
nic zlego w tym, by miec ladna 
duza brode, ja chcialbym taka 
miec, bo moja byla byle jaka. 
Nie ma przykazania 
przeciwko pielegnacji 
mezczyzn w Biblii. Nie ma 
przykazania przeciwko goleniu 
albo scinaniu wlosow w Biblii. 
Golenie brody jest nakazem 
powiazanym z czym? Z 
zalobnymi zwyczajami pogan,
razem z nacinaniem ciala I 
wyrywaniem wlosow I 
szarpaniem brody. 



My nie powinnismy nacinac sie 
z przemoca, nie powinnismy 
wyrywac sobie wlosow z 
zaloby, tak samo jak nie 
powinnismy nacinac cial z 
powodu zaloby z przemocą, bo
to jest czysty kult slonca. 
Kontekst. 

Pielegnacja mezczyzn, 
golenie, strzyzenie wlosow 
jest calkowicie akceptowalne.

Pamietacie Nazyrejczykow? 

YHWH nie zaprzecza samemu 
sobie I slub Nazyrejczyka jest 
calkowicie akceptowalny – 
mozna zlozyc slub 
Nazyrejczyka – Ksiega Liczb 6 



i zrobic co? Cos, czego YHWH 
sie brzydzi? Nie, bo 

On nie brzydzi sie strzyzeniem 
wlosow I brody, On brzydzi sie
poganskim kultem slonca. 

Ale zlozenie slubu I 
dokonanie potem pielegnacji 
meskiej – nie ma zadnego 
problemu. 

Zatem, ustalajac taka 
interpretacje, ze scinanie 
wlosow na bokach jest zawsze 
nieakceptowalne, jest 
przyznaniem, ze kontekst 
biblijny jest niewazny. 



Ale kontekst jest niezmiernie 
wazny. 

I ja poswiecam tyle czasu 
probujac ustalac kontekst. I 
trzeba zwolnic, I ja to lubie, bo 
kiedy zwalniam rzeczy w 
swoim zyciu, wtedy I moja zona
jest: o, tak. Bo czesto jestem 
na szybkich obrotach, ale 
kiedy ide do Biblii, do 
przemyslen, to wtedy I serce 
zwalnia, kiedy endorfiny sie 
uruchamiaja I czuje sie jak w 
stanie nirvany – moge tak 
powiedziec, czy to poganskie? 
Tak, dowiemy sie. 



Nastepny goracy temat to co? 
Matthew byl w nagraniu Jima 
Staley, nauczajac Melchizedeka
I mial fredzle zwisajace poza 
krzeslo oraz czerwone buty. I 
pare tygodni pozniej – co sie 
dzieje? I sa ludzie, ktorzy 
mowia: wiesz, powodem tego, 
ze przyszlismy na wasz kanal 
jest to, ze widzielismy cie 
wtedy I widzimy cie teraz. Co 
sie zmienilo? Fredzle. 

Popatrzmy na fredzle, bo to 
jest bardzo ciekawe 
zarzadzenie Ksiegi Prawa. 
Popatrzmy – Ksiega Liczb 
15:37 - abyście pamiętali 



wszystkie przykazania – takie 
jest zadanie fredzli – abyscie 
pamietali o wszystkich 
przykazaniach, “a nie podążali 
za własnym sercem i własnymi 
oczami, za którymi idąc, 
cudzołożylibyście;” 

Czy jest tam jakakolwiek mowa
o tym, zeby wygladac “cool”? 
Nie ma mowy o twojej 
garderobie, nie ma mowy o 
modzie, o religii, o niczym. 

Cale zadanie fredzli to co? 
Zachowywanie przykazan – 
to jest cel. Fredzle byly 
nadane po grzechu cielca, bo 
synowie Izraela potrzebowali 



czego? Oni potrzebowali 
widocznego zewnetrznego 
znaku, bo oni juz zlamali 
Przymierze – a niektorzy z nich
byli tak twardego serca, ze 
nawet nie zachowywali 
szabatu. 

Zarzadzenie I nakaz fredzli 
byl jak baty na plecy dla tych 
lamiacych szabat, bo oni byli 
tak twardego serca, ze nawet 
nie zachowywali szabatu. Oni 
byli w bardzo zlym stanie. 

Celem fredzli jest 
przypominanie ci - jako 
wizualny, zewnetrzny znak, bo 
twoje serce jest twarde jak 



kamien, ze nie mozesz nawet 
zachowac szabatu. 

Mozesz, ale nie robisz tego, 
bo masz buntownicze serce. 
Jestes tak buntowniczy I 
tylko krotki czas po wyjsciu z 
Egiptu – wlasnie widziales 
cuda, cuda za cudami, ale 
twoje serce jest tak twarde I 
budujesz cielca ze zlota I 
tanczysz I cudzolozysz przed 
nim, bo twoje serce jest 
twarde, jak z kamienia. 
Musimy dac ci widoczny znak,
aby ci przypominal, ze kiedy 
bedziesz chcial zdjac swoje 
ubranie, aby czynic te 



niemoralne czyny grzeszne, to
sie powstrzymasz. 

I   to nie dziala.   Bo znalem ludzi, 
ktorzy zakladali fredzle, 
podczas popelniania 
cudzolostwa przeciw swoim 
zonom. A wiec to nie dziala, 
jesli nie ma obrzezania tutaj. 

Widzialny znak jest najlepszym,
co YHWH mial dla pokolenia 
grzesznikow twardego serca, 
ale w rzeczywistosci mamy cos 
lepszego. 

Jeremiasza 31, Hebrajczykow
8:10 mowia nam, ze jest 
lepsza droga, aby uzyskac 
lepsze rezultaty, i te lepsze 



rezultaty to: YHWH chce 
bysmy zachowywali 
przykazania. 

Ale, jesli ty myslisz, ze 
noszenie fredzli jest lepsze niz 
posiadanie obrzezanego serca 
I tablic – nie tych kamiennych, 
ale tych serca - z Nowym 
Przymierzem, to sobie nos. 

Ale ja ci cos powiem: kiedy 
moje serce zwraca sie do 
YHWH, to penetruje moj 
umysl, bo jesli tylko spojrzysz
na kobiete pozadliwie, to juz 
popelniles cudzolostwo. I to 
jest wieksze niz kawalek 
sznurka, to ma byc tu, I to 



zmienia tu, I potem ma wplyw
na to, prawda? 

Jak bylem poganinem to 
lubilem zapach bekonu. Teraz 
ten zapach jest odpychajacy 
dla mnie. Dlaczego? Bo 
zmienilo sie moje serce, co 
mialo wplyw na moj umysl i 
zmienilo moje zmysly tak, ze 
teraz moja reka nie chce 
siegac po bekon.  

I tak dziala prawdziwa 
przemiana – zaczyna sie od 
serca, potem jest zmiana 
umyslu, nastepuje zmiana 
zmyslow, wliczajac twoje 
seksualne zmysly - I wtedy 



zmieniaja sie twoje dzialania. 
Prawda? 

Zatem, zwalniajac w tym 
temacie – fredzle mialy cel, 
bardzo dobry cel, ale 
glownym celem jest to, ze 
YHWH chce, abysmy 
zachowywali przykazania. 
Fredzle byly nadane po 
grzechu zlotego cielca, bo 
synowie Izraela potrzebowali 
widzialnego zewnetrznego 
znaku, poniewaz zlamali 
Przymierze I niektorzy nawet 
nie zachowywali szabatu. 

Ale w rzeczywistosci po 
zmartwychwstaniu I w Nowym 



Przymierzu, musimy zadac 
sobie pytanie: co przynosi 
lepsze efekty? Co daje lepsze 
efekty? Administracja 
sznurkow, czy administracja 
przykazan na sercu? 

To powinno byc oczywiste. 
Ktora administracja bedzie 
produkowac upragnione 
efekty, czyli zachowywanie 
przykazan YHWH? Bo w 
rezultacie o to chodzi, prawda?
I nie ma nic zlego w noszeniu 
fredzli, ale religią jest, kiedy 
czynisz swoja opinie moim 
ciezarem. Zatem trzymaj 
swoja religie z dala od mojej 



szafy I z dala od mojej 
maszynki do golenia, ok? 

To sa rzeczy, ktore wychodza – 
tak zauwazylem – od ponad 10 
lat, jako gorace tematy. I tam 
jest wiecej, ale Hebrajczykow 
8:10 mowi nam: “Takie zaś jest 
przymierze, które zawrę z 
domem Izraela (autor cytuje tu 
Jeremiasza) po tych dniach, 
mówi YHWH: Dam moje prawa
w ich umysły i wypiszę je na 
ich sercach.” – to jest celem, 
to jest to, co sprawia, ze 
zachowujesz przykazania. To 
jest to, co sprawia, ze 
zachowujesz przykazania. 



Niesamowite swiadectwo - 
podziele sie, bo jestem dumny 
z tego, co YHWH zrobil w 
moim zyciu. I pamietam, zaraz 
po nawroceniu, wzialem 
pewne brudne, zrabowane 
rzeczy, (jak jeszcze bylem 
poganinem), I doslownie 
poszedlem na zewnatrz I 
podpalilem. I skonczylem, 
skonczylem. Nikt nie musial 
mi tego mowic, ja wiedzialem,
bo ja bylem odmieniony. To 
byl koniec. To byly 
bezecenstwa I ja spalilem to, 
na srodku podjazdu. To jest 



nawrocenie. I nigdy sie nie 
ogladalem. 

Chwala YHWH. Tak to dziala. 
Tak, ja nosilem fredzle przez 
10 lat, ale Chwala YHWH, ze 
bylem w stanie przez to 
przejsc I zobaczyc, co jest tą 
lepszą rzeczą, o ktorej tu 
mowimy. 

I szczerze mowiac to wtedy, 
kiedy ten czlowiek popelnil 
cudzolostwo przeciw swojej 
zonie I ja zapytalem go, czy 
mial wtedy fredzle, a on – ze 
tak – wtedy zaczalem myslec I 
to pociagnelo mnie dalej, aby 



badac I przyjsc do tych 
wnioskow. 

I YHWH uzywa tego, co 
szatan chce uzyc, aby 
zniszczyc, YHWH uzywa tego 
do chwaly I dla wiekszego 
dobra, prawda? To jest 
odkupienie. I przykro nam, ze 
niektorzy wpadaja w to przez
cala droge – to ich decyzja I 
wybor. Ale tam beda inni 
wzbudzeni w miejsce tych 
upadajacych. Czy nie tak 
wlasnie Ojciec dziala? Ile razy 
widzielismy to? Ludzie 
upadaja a ty probujesz ich 
podniesc I nie da rady. I wiesz 



co, idz dalej, bo swiadectwo 
tego, ktory upadl 
przyprowadza 6-7 ludzi do 
owczarni. 

To jest milosierdzie Ojca w 
Niebie. Milosierdzie. Jak to 
jest, ze ja tutaj stoje, kiedy ci, 
ktorych znalem leza dzis w 
grobach? Ci, z ktorymi 
chodzilem. Nie jestem 
sprawiedliwszy niz wiekszosc 
niesprawiedliwych. To 
powinno trzymac mnie I 
trzymac ciebie w pozycji, jak 
ogromnie milosierny jest 
YHWH Elohim, czyz nie? I my 
mamy tylko krotki czas na te 



ziemska robote I nie mamy 
czasu na robienie 
zamieszania. 

Zatem, znowu – moje 
napomnienie jest: zatrzymaj 
swoja religie dla siebie, bo 
twoja opinia staje sie moim 
ciezarem i to jest definicja 
religii, czyz nie? 

Zamknijmy zatem z tymi 
kilkoma z wielu 
podsumowujacymi myslami o 
Ksiedze Prawa. Lisa, podazasz 
ciagle? Ok, nauczyciel systemu 
szkolnego podaza, wiec jest 
ok, ale Lisa juz nie jest 
nauczycielem publicznym, ona 



jest nauczycielem w systemie 
szkolnym Tory, tutaj u nas, w 
Torah to the Tribes, z jej 
wlasnymi dziecmi – wolnosc, 
wolnosc. 

Kilka podsumowujacych 
mysli. 

Nie ma przymierzy, ktore sa 
pod lewickim kaplanstwem. 

Sa przymierza w Ksiedze Prawa
I ludzie probuja laczyc w jedno 
te przymierza, ale spojrzcie na 
to. Nie ma przymierza w 
Ksiedze Prawa – od Ksiegi 
Wyjscia 24:11 do przodu – 
ktore jest ratyfikowane 
krwia. 



Zadne z nich nie ma 
propozycji, akceptacji, 
ratyfikacji krwia oraz uczty 
potwierdzajacej przymierze. 

Zatem nie mozesz powiedziec, 
ze one sa czescia Ksiegi 
Przymierza, bo one nie 
zawieraja ratyfikacji krwia. 

Jest zapewniajace 
przymierze, przymierze w 
Ksiedze Wyjscia 34, ale 
zauwaz, ze nie ma krwi. 

Nie ma krwi. Zatem nie 
mozesz zgarniac w jedno 
przymierzy. 



Przymierze jest czyms, na co 
sie zgodzily dwie lub wiecej 
osob, tak? Ksiega Prawa nie 
byla nigdy uzgadniana, 
prawda? 

Czy jest to zatem przymierze? 
Nie, to jest akt narzuconego 
prawa. Bierzesz albo 
umierasz. 

Prawda? YHWH chcial zgladzic 
Izrael I zaczac od Mojzesza, 
ktory wolal: Prosze Ojcze, nie 
zgladz Izraela. OK, ja narzuce
na nich prawo, na ktore oni 
sie nigdy nie zgodzili – to nie 
jest przymierze. 



Ksiega Prawa jest aktem 
narzuconego prawa. 

I znowu, musimy zwolnic, bo 
tam sa bardzo wyrazne 
granice. Nie mozesz narzucic 
umowy. 

My nie zamienilismy jednego 
tyrana - faraona na drugiego – 
YHWH, to niedorzeczne. 
Mozesz narzucic prawo, ale 
nie mozesz narzucic umowy, 
na ktorej opiera sie 
przymierze, tak? 

YHWH nie byl zaangazowany 
bezposrednio z ludzmi, na 
ktorych narzucil Ksiege Prawa. 



YHWH faktycznie ustanowil 
obszar graniczny miedzy Nim 
a ludzmi, w ktorym tylko 
Lewici mogli funkcjonowac, 
pokazujac nam juz wtedy 
zaklocony lewicki system – 
musisz odniesc to do Ksiegi 
Liczb 3:12 oraz Ksiegi Wyjscia 
34 – demonstrujac, ze to byl 
bezkrwawy akt prawa, 
umieszczonego pod lewickim 
kaplanstwem – Hebrajczykow
7:11 weryfikuje to. 

I to nie bylo Melchizedekowe 
Przymierze Obietnicy – 
Efezjan 2:12 weryfikuje to. 
Jest tak duzo biblijnych 



dowodow na to, czego 
nauczamy I to jest swietne, ale 
co ja widze, to kiedy pojawiaja
sie artykuly przeciwko 
nauczaniu o Melchizedeku to 
zobaczycie, ze tam jest 
mnostwo opinii I bardzo 
niewiele biblijnych tresci. 
Zauwazycie to, I to jest ich 
wspolny watek. 

I kiedy my odpowiadamy na 
te artykuly to zauwazcie, ze 
jest tyle – tyle dowodow 
biblijnych, bo one sa 
doslownie wszedzie. 

I to jest najwazniejsze, 
abysmy zrozumieli roznice 



pomiedzy poczatkowym 
przymierzem z pierwszymi 
tablicami – sluchajcie tego - bo
tam jest wiele falszywych 
nauczan, odnosnie 
niezrozumienia tego. Pierwsze
tablice I drugie tablice. 

Pierwsze tablice byly - co? 

Widzimy, ze to jest 
najwazniejsze, aby zrozumiec 
roznice miedzy poczatkowym 
przymierzem krwi z 
pierwszymi tablicami, a 
drugimi tablicami, ktore nie 
byly przymierzem krwi. 
Slyszycie? 



Drugie tablice nie byly 
ratyfikowane krwia. Jest 
roznica miedzy pokropionymi 
krwia pierwszymi tablicami a 
drugimi tablicami, co 
identyfikuje, ze one nie moga 
byc jednym i tym samym. 

I jesli ktos przychodzi I probuje 
przypisac dzielo Mesjasza, 
ktore jest aktem krwi, z 
drugimi tablicami (bez krwi) –
czy nie jest to falszywa 
nauka? Na pewno, z cala 
pewnoscia. 

Mozesz jedynie “haba” – 
polaczyc – akcje krwi z akcja 
krwi. 



Nie mozesz polaczyc 
odkupienczego dziela krwi 
Yahushy z drugimi tablicami, 
ktore nie mialy do czynienia z 
krwia, prawda? 

To jest podstawowy zdrowy 
rozsadek, jesli czytamy cala 
Biblie. I pierwsze tablice mialy
oczywiscie akt krwi – 
Hebrajczykow mowi nam. Bo 
czy pamietacie – tam byl 
oltarz, zwoj ksiegi oraz 
kropienie wszystkiego. 

To nie bylo jakies malenskie 
pokropienie, bo jesli 
popatrzycie na prawo 
kropienia w rozszerzeniu w 



Kaplanskiej 14, to byla to 
brudna rzecz – wszystko mialo 
krew na sobie, wliczajac zwoj, 
wliczajac oltarz, bo kamien 
oltarza to bylo miejsce, gdzie 
zwoj byl zlozony. 

Niektorzy czytaja pozniejsze 
rozdzialy Hebrajczykow I 
mowia, ze tam nie ma, ze zwoj 
mial krew na sobie. Nie ma w 
Hebrajczykach, ale jesli 
wrocimy do Ksiegi Wyjscia 19 
do 24 nie mowi dokladnie, ze 
Ksiega Przymierza miala krew 
na sobie, ale jesli popatrzysz 
na prawo kropienia, to 
widzisz, jak to bylo – to szlo 



wszedzie. Zatem, to jest 
bardzo wazne, abysmy 
zrozumieli te rzeczy. 

Galacjan identyfikuje dla nas 
prawo dodane w Ksiedze 
Wyjscia 24:12, po ratyfikacji 
Ksiegi Przymierza – I Galacjan
nie mowi o 5-iu ksiegach 
mojzeszowych. 

I teraz – pozycja tradycyjnego 
chrzescijanstwa jest taka, ze 
prawo mojzeszowe jest 
zniesione. 

Ale Galacjan nie wspomina 5-
iu ksiag mojzeszowych. I to 
jest jeden problem, ktory 



znajdujemy po jednej stronie 
waskiej drogi, prawda. 

I po drugiej stronie waskiej 
drogi mamy mesjanski 
judaizm, ktory mowi, ze to 
ustne prawo zostalo 
zniesione. Ale Galacjan nie 
wspomina prawa ustnego. 

Ale co wspomina Galacjan z 
nazwy? Galacjan 3:10 – Ksiega
Prawa, ktora byla zniesiona. 

Widzicie, to jest bardzo, 
bardzo znaczace, poniewaz 
musimy zrozumiec wlasciwy 
dzielacy punkt – I to jest 
Galacjan 3:10 – identyfikacja 
Ksiegi Prawa przez nazwe. 



Galacjan 3:17 informuje nas, 
ze prawo – nazwane 7 
rozdzialow wczesniej – 
przyszlo 430 lat pozniej I bylo
po przymierzu, po Ksiedze 
Przymierza. 

To identyfikuje, ze prawo, 
ktore zostalo dodane w 
Ksiedze Wyjscia 24:12, po 
ratyfikacji krwia przymierza, 
jest potwierdzone faktycznie 
w Galacjan 3:10 – I byla to 
Ksiega Prawa. 

Prawo dodane w Ksiedze 
Wyjscia 24:12 to moze byc 
tylko Ksiega Prawa, wedlug 
rozmow Pawla do Galacjan I 



jest potwierdzone w 
Hebrajczykach 7:11. 

Zatem to jest ten watek 
czerwonej nitki, czyli 
odkupienie przez krew kontra
odkupienie bez krwi – bez 
ratyfikacji krwia. 

Kocham to I zamkniemy tym – 
2 Koryntian 3:13: “A nie jak 
Mojżesz, który kładł sobie na 
twarz zasłonę, aby synowie 
Izraela nie wpatrywali się w 
koniec tego, co miało 
przeminąć.” 

Zatem, cale to nauczanie 
sluzy, aby zdefiniowac, ze 



Ksiega Prawa zostala 
zniesiona. 

Ale co znaczy stwierdzenie 
“zniesiona”? 

Nie znaczy to, ze wyrywamy 
Slowo YHWH I niszczymy je. 

W tym wszystkim chodzi o 
administracje     

–Ksiega Ezdrasza 4, 
Ezdrasza 6 – 
ustabilizowanie znaczenia 
slowa “zniesione”. “Lecz ich 
umysły zostały zaślepione; aż
do dziś…” - I ciagle dzisiaj 
pozostaja takie same z 
powodu zaslony – doslownie.



–Ilu z was probowalo 
przekazac te wiadomosc o 
Melchizedeku – I jest 
doslownie jak zaslona, 
ciagle nie zdjeta podczas 
czytania Starego 
Testamentu. 

Wiecie, co to jest? I ja zgaduje 
teraz, domyslam sie. Wiele 
ludzi jest religijnych I jesli 
przyszedles z systemu (ja nie 
dorastalem w kosciele, wiec 
nie mialem wiele bagazu do 
oduczenia), ale jesli 
przyszedles z systemu, gdzie 
bylo “wszystko i nic” – to jak 
latwo jest skoczyc na druga 



strone I teraz jest “wszystko I 
nic”. 

A wiec tutaj jest – cale prawo 
jest zniesione I teraz jestesmy
w Chrystusie pod laska – 
chrzesciajnski 
dyspensacjonalizm. 

Ale poczekajmy chwile, bo 
zaczynasz zauwazac 
wkradajace sie poganstwo, bo 
czytasz Biblie, trawisz I wiesz, 
ze cos smierdzi – czujesz to. I 
wtedy idziesz – aha, mamy to i 
wskakujemy tutaj – to cala 
Tora I nic z tego poganstwa. Z 
wyjatkiem, ze robimy Purim – 
totalnie poganskie, robimy 



Hanuke – totalnie poganskie, 
ale to zydowskie poganstwo, 
wiec jest ok. I teraz mamy 
wszystko I nic, z wyjatkiem 
zydowskiego poganstwa. 

Ale tak naprawde, musimy 
wskoczyc tutaj – na waska 
droge wlasciwej 
administracji. 

I mysle, ze tak jest, poniewaz 
umysl sie nie zmienil z tej 
doktryny “wszystko I nic” – bo 
to jest greckie liniowe 
wspolczesne myslenie, czyz 
nie? I jest latwo, bo nie musisz 
spedzac czasu nad tym – kopnij
to, wyczysc stol, zapomnij, 



pozamiataj, I to jest to, co 
robimy. Ale tak naprawde to 
prawda wychodzi w 
powolnym marynowaniu I te 
wszystkie smaki – a to zabiera 
czas. Nie mikrofalowkowa 
wiara, ale garnek do 
powolnego gotowania. Mowie 
wam. 

Popatrzcie na 2 Koryntian 
3:13 – 

a) Zydowska zaslona 
zaslepienia w czytaniu 
Starego Testamentu jest 
taka, ze wiekszosc Zydow 
rozumie, ze prawo 
Mojzesza uchronilo zycie 



Izraela za zlamanie 
przymierza. Wiekszosc 
Zydow nie rozpoznaje, ze 
prawo Mojzesza, ktorą jest 
Ksiega Prawa, mialo 
pozostac pod administracja
tylko do czasu klauzuli 
smierci I przyjscia Szilo 
(Mesjasza) – Ksiega 
Rodzaju 49:10. 

Oni nie rozumieja tego, a 
wiec jest to przeslanie calego 
prawa, tak? Zachowanie 
calego prawa – bo oni 
zaprzeczaja tej zmianie 
zapowiadanej w Ksiedze 
Rodzaju 49:10. 



Pozycja kary smierci 
Yahushy zostala zaplacona I
klauzula smierci wypelnila 
sie, pozwalajac calemu 
Izraelowi powrot do 
Przymierza Obietnicy, 
ktorego Ksiega Prawa nie 
jest czescia. 

Wiekszosc Zydow nie 
rozumie, ze przymierze krwi 
z Ksiegi Wyjscia 19 zostalo 
zawarte jako nowe przez 
Yahushe. 

Wy jestescie jedynymi ludzmi,
ktorzy przyjmuja te nowine. 
Kto jeszcze ja przyjmuje? 



Chrzescijanski kosciol nie 
przyjmuje tego, ruchy 
mesjanskie zdecydowanie 
nie przyjmuja tego. 

Dlatego Zydzi boja sie – I 
musimy zrozumiec ich pozycje
– dlatego oni boja sie 
odsunac na bok jakiekolwiek
instrukcje z prawa, bo 
wiedza, ze ich zycie bylo 
zachowane przez prawo 
Mojzesza czy przez Ksiege 
Prawa, oni znaja to. Znaja 
to, ze mogli byc zgladzeni, 
wiec nie sa zbyt pewni, aby 
zmienic cokolwiek. 



Ale Ksiega Objawienia 
miesza nam to nawet 
bardziej, mowiac, ze to nie sa
Zydzi, tylko synagoga 
szatana – to jest inne 
nauczanie, ktore zrobilismy, I 
ktorego wielu nie lubi. 

b) Chrzescijanska zaslona – 
2 Koryntian 3:13 – o 
zaslepieniu przy czytaniu 
Starego Testamentu – 
wiekszosc chrzescijan wie, 
ze prawo Mojzesza zostalo 
zniesione, kiedy Yahusha 
ustanowil Nowe 
Przymierze. To jest 



podstawowa instrukcja 
chrzescijanstwa, prawda? 

To jest pierwsza rzecz, ktorej 
sie uczysz, kiedy zaczynasz 
mowic o szabatach w Calvary 
Chapel: O, nie, to jest 
zniesione. Tak, ok? Ale co tu 
pisze? O, nie, to tylko taka 
zasada, to nie jest 
przykazanie, nie, tylko taka 
zasada - aha. 

I ja wierzylem w to przez pare
lat. Oni mnie ustrzelili z tym, i 
ja nie mialem zadnego 
doswiadczenia z kosciolem. 
Moje ulubione ksiegi od 
poczatku to byla Kaplanska I 



Hebrajczykow, od samego 
nawrocenia. Kocham te dwie, 
wiec chodzilem I mowilem: 
Popatrz na to. O, nie 
Matthew, my nie powinnismy 
tego robic. A moja zona miala 
inna wersje Biblii wtedy I 
zakreslala wielkie kola: 
dlaczego nie robimy tego? 
Naprawde. 

Taka byla nasza droga – oni 
uczyli nas ludzkich doktryn, 
bo my po prostu czytalismy 
Biblie I nie mielismy zadnego 
bagazu z kosciola. I my 
przyjelismy te ludzkie 
doktryny na 8 lat, az w koncu 



powiedzialem: spadajmy stad.
Zacznijmy Purim i Hanuke. 
Nastepne 10 lat. 

I wreszcie jestesmy tutaj, 
wiec chwala YHWH za te 
pokreconą I wyboistą droge, 
ktora szlismy. I modle sie, 
abyscie wy nie musieli tak 
podrozowac. 

I to jest moja praca teraz, 
aby bylo latwiej dla 
nastepnych pokolen, tak? I 
wy chwytacie wszystko duzo
szybciej. 

Ja rozmawiam z ludzmi, 
ktorzy przyjezdzaja na 
Sukkot, I oni po prostu 



chwytaja to I sa szybko na 
wlasciwej drodze. Nie musza 
nawigowac przez caly ten 
balagan, bo my ubilismy te 
droge I teraz mozesz wejsc I 
podrozowac po niej. I to jest 
swietne. 

Zatem, chrzescijanska zaslona
zaslepienia w czytaniu 
Starego Testamentu jest 
taka, ze wiekszosc chrzescijan
wie, ze prawo Mojzesza 
zostalo zniesione, kiedy 
Yahusha ustanowil Nowe 
Przymierze Krwi. Wiekszosc 
chrzescijan nie rozumie w 
pelni, ze prawo Mojzesza 



bylo osobnym aktem 
prawnym, a nie calym 
prawem, z Ksiegi Rodzaju, z 
Ksiegi Wyjscia. 

Nie, Ksiega Prawa jest 
osobnym aktem prawnym I 
wiekszosc chrzescijan nie wie 
tego, co prowadzi ich do 
blednych wnioskow. 

I ja czuje sie coraz bardziej 
wspolczujacy z wiekiem, bo 
moge zrozumiec, skad te 
skoki w mysleniu pochodza, 
bo przeslanie poczatkowe 
jest zbudowane na kruchym 
piasku, prawda? Wiekszosc 
chrzescijan nie zdaje sobie 



sprawy, ze Nowe Przymierze
Krwi ustanowione przez 
Yahushe ma dolaczone do 
niego nauki Tory I instrukcje 
– Hebrajczykow 8:6. 
Wiekszosc chrzescijan 
odstawia na bok zbyt duzo 
instrukcji przymierza, z 
powodu niezrozumienia 
prawa I laski. 

Zaslona pozostaje dla obojga 
– chrzescijan I Zydow, az do 
momentu, kiedy ich serca 
zwroca sie do Przymierza 
Obietnicy YHWH i podaza za 
naukami I instrukcjami Tory 
Przymierza Obietnicy. 



Zatem my naprawde jestesmy 
wybrancami w tych dniach – 
Efezjan 2:14 na koniec: “On 
(Yahusha) bowiem jest naszym 
pokojem, on, który z obydwu 
uczynił jedno (to jest ta waska 
droga) i zburzył stojący 
pośrodku mur, który był 
przegrodą;” 

Pamietacie ten mur, z ktorym 
Baalam walczyl, z lewa, z 
prawa, ale tam przy koncu 
spotkasz osiolka i aniola z 
mieczem, ktory zaprowadzi 
cie z powrotem do poczatku I 
przeniesiesz sie do Ogrodu 
Eden. 



I w koncu zdejmiesz to 
ubranie z tej skory, I nalozysz 
okrycie ze Swiatla I bedziesz 
przemieniony w chwale. To 
jest cel ostateczny. 

My przygotowujemy sie aby 
pojsc do domu – to jest 
sprawiedliwosc swietych. I On 
zgarnia nas z dwoch owczarni
w jedna, dwa drewna w jedno,
aby uczynic jednego nowego 
czlowieka. 

Nie starego zjudaizowanego 
czlowieka I nie starego 
czlowieka bezprawia. 

On nie probuje cie pchnac do 
Ojcow Kosciola ani do 



hebrajskiej rabinicznej szkoly 
Sanhedrynu. To ma byc jeden 
nowy czlowiek z Efezjan 2:15,
poniewaz On zniosl I zburzyl 
ten stojacy posrodku mur 
przegrody, dlaczego? 

Bo On zniosl w Swoim Ciele 
wrogosc, czyli prawo – Ksiege
Prawa – prawo przykazan 
wyrazone w przepisach. 

Tak latwo przychodzi ludziom 
pobiezne czytanie tego 
najwazniejszego aspektu 
dotyczacego administracji. To 
wszystko to jest Tora. 

Ale Tora zawarta w 
przepisach, zostala dodana z 



powodu grzechu zlotego 
cielca, nigdy nie uzgodniona. 

A Tora zawarta w Przymierzu
jest dla ciebie I dla mnie 
dzisiaj. 

I to nie znaczy, ze niszczymy 
Tore zawarta w zarzadzeniach, 
ale wlasciwie stosujemy 
uzywajac zasade “haba”, 
zazebianie. 

Podstawa to przymierze, 
zazebianie to prawo – I wtedy
masz wlasciwie rozdzielone 
slowo prawdy I prawidlową 
administracje w Yahushy. 



I to jest naprawde 
prowadzenie twojej duszy do 
zbawienia. Bo – jesli porzucisz 
swoja pierwsza milosc, to nie 
ma znaczenia, ile hebrajskich 
slow znasz, jak dluga jest twoja
broda I jak ladnie 
przywiazujesz fredzle – jesli 
zapomnisz swoja pierwsza 
milosc, Jego administracje, to 
wszystko bedzie na nic, czyz 
nie? Bo to On czyni jednego 
nowego czlowieka I czyni z 
dwojga jedno, przynoszac 
pokoj. 

Zatem, mam nadzieje, ze ci, 
ktorzy zle nas oceniali, jak 



Szczepana w Dziejach 
Apostolskich 6:11 i 12, 
spauzuja I na powaznie 
rozwaza wlasciwa 
administracje prawa, poniewaz
jest bardzo latwo splamic 
czyjas reputacje, ale 
ostatecznie to powroci na 
twoja glowe. I my nie chcemy 
tego dla nikogo. 

I to jest naprawde czas na 
pokute dla nas wszystkich, dla 
mnie, bo jestem czasem zbyt 
ostry I zbyt agresywny, I 
czasem slyszycie to w moim 
glosie. 



I mysle, ze tak bylo w ostatnim 
nagraniu, bylem zbyt ostry, 
wiec wybaczcie mi, prosze. 
Zbieram duzo odepchniec I 
duzo atakow I musze sie 
modlic I prosze o modlitwe, 
abym mogl byc ponad to, bo 
kiedy bede ponad to I nie 
dotyka mnie to personalnie, 
wtedy to staje sie edukacyjne I 
przynosi wzrost. (1:12:50)

 


